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Tema/agenda: 

1. Status: FUB Færder informerer om vellykket rekruttering til styret, og at vi nå er et fullsatt 
styre i FUB Færder.  
 

2. Hva er nytt fra myndigheten / kommunens administrasjon vedr. barnehagedrift? 
 

- Myndigheten informerer litt om deres ansvar for tilsyn  - som er en kommunal lovpålagt 
tjeneste, samt deres rolle. Myndigheten følger opp at alle barnehagene skal følge lover og 
regler, men de har ingen styringsrett da dette er barnehage eier som har. Myndighetens 
rolle er mer som veileder opp mot eier.  

- I løpet av året som har gått har myndigheten fått inn en del ulike saker. De fleste tilsynene 
de siste årene handler om psykososialt miljø (kapittel 8 i barnehageloven). Et eksempel 
kan være i tilfeller hvor barnehagene ikke følger barnehageloven knyttet til enkeltbarn 
eller barnegrupper som ikke har trygt og godt miljø. – eller når barnehagen ikke følger 
bemanningsnorm, da vil det kunne bli en tilsynssak som meldes oppover i systemet til 
barnehageeier.  Selv om barnehagemyndigheten ikke har noe styringsrett,  kan de legge 
press på i slike saker og lukker ikke tilsynet før bemanningen er økt.  

- Tilsynsrapportene som er gjennomført i barnehagene ligger ute offentlig på kommunenes 
hjemmesider,  med unntak av personsaker/eller hendelesesrelaterte tilsyn.  

- Det fødes færre barn i Færder. Det ble født 214 barn i 2024, færre barn enn det normalt. 
Det pleier å være rundt 300 barn pr år, så man er spent på hvordan søkemengden for 
barnehageplasser blir i år.  

 

3. Likestilling mellom barnehager- er det tilsvarende tilbud i kommunen uavhengig av hvor 
du får barnehageplass? Dette er noe både myndigheten og foreldre er opptatt av. Hvor er 
forskjellene størst? Hvor kan vi i FUB  gå for å ta opp disse forskjellene for diskusjon? 

- Foreldreundersøkelsen skårer ofte de fleste barnehager ganske likt (4,5-5 på skala).  
- De varierer mye fra år til år. Ett år kan det komme mange klager på en barnehage, mens 

ett annet år ingen klager.  
- Myndigheten kan fungere som veiledere for barnehager i forhold til tilsynssaker, eller 

FUB, men kan veilede i enkeltsaker. Myndigheten går ikke inn i meglingssituasjoner. Det 
bør helst foregå på avdelingsnivå.  

- Regelverket som barnehagene må forholde seg til er likt, mens det praktiseres ulikt fra 
barnehage til barnehage. For eksempel når det gjelder: renhold, mat, vikarer osv.  

o De kommunale bhg er mer like da de har samme vedtekter, mens de private har 
ofte et noe annet handlingsrom (lokale vedtekter). Selv om vedtektene og 
regelverket er det samme for kommunale barnehager, har likevel styrer et viss 



handlingsrom under dette- dette fører til at man ser at også noen kommunale 
barnehager løser ting noe ulikt. Så lenge barnehagene holder seg til det som 
minimum er lov etter loven, så kan ikke myndigheten komme inn å gjøre noe. Men 
så snart de er under minimumskravet- er det lovbrudd og myndigheten kan gjøre 
noe. 

o FUB bør bruke de kanalene vi har tilgjengelig som FAU og SU inn til barnehagene 
for å kartlegge/diskutere disse potensielle forskjellene mellom barnehager.  

o De kommunale barnehagene skal revidere vedtektene sine nå, der vil det bli noen 
endringer, men de vil trolig også se på åpningstider osv. og komme opp til høring.  
 

- I forhold til bemanning, så er det store rekrutteringsproblemer til barnehagene. Det er 
satt i gang flere tiltak. Blant annet ABU arbeidsplass basert utdanning, dvs. fagarbeidere 
eller assistenter kan ta utdanning mens de er i jobb ved USN. Det har fått stor 
oppslutning med 40 plasser i året for hele Vestfold.  
I tillegg har  kommunale barnehager nå er det opprettet en vikar pool, på samme måte 
som i helse.  

4. Opptak av barnehageplasser: 
- Nytt opptakssystem i år – Visma flyt.  
- Fordrer at søker må ha rett til barnehageplass og ha søkt innen 1.mars, i tillegg til å ha 

adresse i kommunen før barnehagestart. Det som er nytt av året er at også adresse må 
fylles inn. Ordningen har flere kriterier som kan legges inn i systemet som sikrer at det 
ikke blir for store avstander (eksempel få plass på Tjøme når du bor i Vestskogen)- noe 
som er positivt.   

- Myndigheten informerer om et overskudd av plasser i kommunen pr nå (50 plasser til 
overs), dvs. at de som er tilflyttere for eksempel kan få plass.  

5. Vestskogen barnehage: 
- Bygging er vedtatt, og det vil føre til større kapasitet i Vestskogen/Teie området 

 

6. Status Brattås? 

Tilsynssaken ligger hos utdanningsdirektoratet. 

Erfaring fra dette: er at myndigheten ønsker en sterkere juridisk binding til private barnehager. 
Det foreligger pr nå ingen slik avtale, men det undersøkes nå om det er muligheter for å etablere 
en avtale/retningslinje for dette.   

Ingen tegn til at lignende virksomhet gjennomføres i andre private barnehager i Færder- seriøse 
store aktører som norske Kirken, steiner, FUS og læringsverkstedet. 

Kommunen har en beredskapsplan, men det ligger inne med at man må få noe forvarsel. I dette 
tilfelle fikk de på plass 120 barn i løpet av 3 dager.  

 

7. spørsmål fra FUB angående budsjettkutt: I 2024 hadde de 5 stillinger mindre, dvs. 
reduksjon fra 32 til 27 stillinger i barnehageressurs. Myndigheten forteller at de prioriterte 
å beskytte  spes.ped ressurs, men det endte med  et kutt på 1-2 spesped stillinger også. 
I høsten 2025 vil det være 28 stillinger totalt med barneressurs, og en reduksjon av 1-2 
stillinger av totalt 17,5 stillinger spesped.  
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